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Vážení spoluobčané,
srdečně Vás všechny zdravím. Extrémně horké léto je za námi a všichni začínáme 
sklízet letošní obrovskou úrodu ovoce a zeleniny z našich zahrad. Letošní horké 
a suché léto staví všechny občany naší republiky, tudíž i nás, před velký problém 
budoucnosti a to je nedostatek vody v krajině a s tím související nedostatek pitné 
vody. Je potřeba, abychom se tímto problémem zabývali již dnes, i když jak se zdá, 
bezprostředně nepociťujeme nedostatek vody, ale okolní pole a krajina nám dávají jasné signály, že voda začíná 
chybět v krajině i u nás. Je potřeba, abychom se všichni, každý svým způsobem a podle svých možností snažili 
maximálně šetřit pitnou vodou a využívat v maximální možné míře vodu dešťovou. K tomuto účelu slouží i dotační 
titul „ Dešťovka“, který můžete najít na webových stránkách Ministerstva životního prostředí ČR.

V uplynulých třech měsících se pracovalo na spoustě projektů a akcí. V těchto dnech končí práce na rekonstrukci 
místnosti v přízemí MŠ, které budou sloužit jako prostory pro volnočasové aktivity dětí a mládeže. O tyto prostory 
se budou starat a akce organizovat členové spolku Bajkers MF. 17. 9. 2018 začaly stavební práce na oboustranné 
obnově a rekonstrukci chodníků na části ulice Mírová o celkové délce 560 m. Ve veřejné soutěži tyto práce vyhrá-
la fi rma Vistax s.r.o. a předpokládáme, že práce skončí před začátkem zimy. Celková investice je 2 120 724,01 Kč 
s DPH a veškeré peníze jdou z rozpočtu obce, protože na rekonstrukci a opravy chodníku nejsou dotační tituly 
vypsáne.

Ke konci měsíce srpna jsme řešili s vedením ZŠ, pedagogickým sborem a rodiči situaci v naší škole. Do první třídy 
v září nastoupily pouze 3 děti a 12 dětí přešlo do ZŠ Kobeřice a jiných škol. V současné době chodí do naší školy 
34 žáků. Je velmi smutné a zarážející, že rodiče (naši občané) dávají děti od první třídy do jiných škol, přitom naše 
škola, školka a okolí prošli v uplynulých letech velkou proměnou. Česká školní inspekce, která provedla čtyřden-
ní inspekci naší školy a školky v měsíci květnu, konstatovala, že škola i školka jsou plně srovnatelné s ostatními 
školami z okolních vesnic a měst svým vybavením, učebními pomůckami a pedagogickým sborem, který je svými 
schopnostmi učit na vysoké úrovni. Krásným prostředím, ve kterém se MŠ a ZŠ nacházejí, jsou výjimečné a jedi-
nečné. Proto si zastupitelstvo a vedení školy klade za prvořadý úkol zlepšit spolupráci naší MŠ a ZŠ tak, aby rodiče 
našich dětí v MŠ neměli potřebu své děti posílat do jiných škol. Dále chceme nabízet volnou kapacitu naši školy 
i v okolních obcích a Opavě tak, aby se co nejdříve naše škola zaplnila žáky. 

V uplynulých měsících se zastupitelé sešli dva krát a opět řešili různé problémy a úkoly každodenního života obce. 
Poslední zasedání současného zastupitelstva se uskutečnilo 10. 9. 2018 a další bude až po komunálních volbách, 
které se uskuteční ve dnech 5. a 6. 10. 2018. Do 25 dnů musí byt svoláno ustavující zasedání zastupitelstva, kde 
noví zastupitelé složí slib a bude zvolen starosta, místostarosta a předsedové kontrolního a fi nančního výboru.  
U této příležitosti bych chtěl poděkovat všem členům současného zastupitelstva za odvedenou práci během uply-
nulých 4 let. 

Před blížícími se komunálními volbami bych Vás chtěl vyzvat a požádat, abyste přišli volit i přes to, že v naší obci je 
pouze jedna kandidátní listina. Svým hlasem dáte najevo, že souhlasíte a podporujete ty, kteří našli odvahu a roz-
hodli se kandidovat do zastupitelstva obce. Jsou ochotni věnovat spoustu svého volného času práci ve prospěch 
obce a našich občanů a jsou odhodláni pracovat a rozhodovat spolu s Vámi o dění a rozvoji v naší obci.

Závěrečné poděkování patří ještě jednou všem končícím zastupitelům obce, všem zájmovým spolkům a občanům, 
kteří pomáhají při organizování všech sportovních a kulturních akcí v obci.

Děkuji všem za spolupráci, náměty, připomínky a podporu. Přeji Vám všem krásný a pohodový podzim, hodně 
klidu, spokojenosti, pozitivní energie a nálady do dalších dnů tohoto roku.

          

Josef Kremser, starosta obce

1 ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY
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2 OZNÁMENÍ OÚ

NEBEZPEČNÝ ODPAD

Dne 15. 10. 2018 bude u prodejny TEMPO přistaven kontejnér na nebezpečný odpad. Do kategorie 
nebezpečných odpadů se řadí zbytky barev, baterie, akumulátory, rozpouštědla, kyseliny, chemikálie, 
pesticidy, léky, lepidla , oleje a tuky.

VOLBY

Ve dnech 5. – 6. 10. 2018 se uskuteční volby do zastupitelstva obce Hněvošice a volby do 1/3 Se-
nátu Parlamentu ČR. Případné 2. kolo voleb do 1/3 Senátu Parlamentu ČR se uskuteční ve dnech 
12. – 13. 10. 2018

 

3 SPOLEČENSKÝ ŽIVOT

DOŽÍNKOVÉ ODPOLEDNE

V sobotu 1. 9. 2018 se v areálu pod Hněvošickým pahorkem uskutečnilo Dožínkové odpoledne. Pro-
gram byl velmi pestrý. Konala se výstava historické a současné zemědělské techniky. Dospělí, ale hlavně 
děti si mohli prohlédnout i vyzkoušet moderní kombajny, nové i starší traktory, secí stroje, ale i menší 
stroje, které pomáhají při obhospodařování drobných políček. Současně probíhala výstava obilovin, ze-
mědělských plodin, ale i ovoce a zeleniny, která se podařila vypěstovat na zahrádkách některých našich 
úspěšných zahrádkářů. Mohli jsme si prohlédnout i staré, dnes již historické a cenné kousky – např. cepy, 
kosy, hrábě, vidle, burdak a spoustu zajímavých věcí, které se dnes vidí jenom v muzeích nebo v knihách. 
Velký úspěch sklidila i výstava starých dobových černobílých fotografi í, které se nám snažily přiblížit 
práci zemědělců v průběhu 20. století. Celé odpoledne i večer atmosféru zpestřila cimbálová hudba 
cimbálovky MÁJ ze Zlína a Luboš BUŽMA KHÝR a jeho traktor BLUES. Byla připravená i soutěž o hodnot-
né ceny. K jídlu i pití byla připravena spousta dobrot – např. dožínkové koláče, dančí guláš, bramboráky, 
pečené trampské cigáro, čepovaly se 3 druhy piva. Návštěvníci si mohli zakoupit regionální potraviny, 
sýry z farmy Armády spásy ve Strahovicích a pštrosí klobásy a paštiky Pštrosí farmy z Hněvošic. Počasí 
nám trochu nepřálo, ale ani déšť návštěvníky neodradil a všichni se spolu dobře bavili až do pozdních 
večerních hodin. Vždyť déšť a voda je po tak suchém a horkém létě zapotřebí. 
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V něděli 2. 9. 2018 v 8.50 byla v našem kostele sloužená slavná dožínková mše svatá s poděkováním Pánu 
Bohu za veškerou letošní úrodu. 

Touto cestou mi dovolte, abych poděkovala všem, kteří jste přišli tuto akci podpořit a věřím, že se tato akce 
všem líbila. Velké mé díky patří všem pořadatelům: ZD Hněvošice, Ing. Janu Hanzlíkovi, Farmě Oryx, ÚKZÚZ 
Pusté Jakartice, všem zájmovým spolkům z Hněvošic, bez jejich pomoci by se tato akce nepodařila uskuteč-
nit. Děkuji všem, kteří zapůjčili své fotografi e, traktory, stoje, nářadí, ovoce i zeleninu. Děkuji Lubošovi Khýro-
vi za natočení dožinkové pozvánky. Především mé velké poděkování patří panu starostovi Josefu Kremserovi, 
který má největší zásluhu, že tato úspěšná akce se stává tradicí v naší obci.

ZÁJEZD DO POLSKÉHO KRAKOWA A SOLNÝCH DOLŮ WIELICZKA

V sobotu 15. 9. 2018 se uskutečnil obecní zájezd do Krakowa a Solných dolů ve Wieliczce. V 5.30 jsme au-
tobusem vyjížděli z Hněvošic, přes Ostravu, po dálnici směr Polsko. Cesta ubíhala rychle, do Krakowa jsme 
dorazili v 9 hodin a začala nám prohlídka tohoto nádherného historického města. Průvodcem nám byl 
p. Mgr. Petr Láznička ze Stěbořic. Dozvěděli jsme se toho hodně o historii i současnosti Krakowa. Krakow je 
metropolí Malopolského vojvodství, leží na řece Visle. Je zapsán na Seznamu světového dědictví UNESCO. 
Naše prohlídka začala na břehu řeky Wisly, u Smoczne Jamy, kde je drak, který chrlí oheň, ale nám to drak 
nepředvedl. Pak jsme vyšli na Wawelský pahorek, kde se nachází Královský hrad Wawel a Katedrála sv. Stani-
slava a Václava. Královský hrad byl po mnoha staletí sídlem polských králů, katedrála byl tradiční korunovační 
kostel i pohřebiště polských králů. V katedrále jsou pochování i svatý Stanislav, svatá Hedvika z Anjou, řada 
polských králů a panovníků a významných osobností Polska. Z Wawelu jsme sešli do Starého města, navštívili 
jsme několik krásných kostelů, např. Kostel sv. Petra a Pavla, Kostel Nanebevzetí Panny Marie, románský Kos-
tel sv. Ondřeje, Kostel sv. Františka z Assisi. Na Rynku Glownym jsme viděli radniční věž, budovu Sukkiennice, 
Kostel sv. Vojtěcha. Uličky města a městské domy jsou nádherné. Někteří z nás ochutnali tradiční polská jídla. 
Vždyť už bylo poledne a je čas oběda. Počasí bylo nic moc, pršela nám, ale to nic nezměnilo na naší dobré 
náladě. V 12.40 jsme vyrazili směr Wieliczka. V 13.40 nám začala prohlídka Solného dolu Wielicka. Důl byl 
v provozu nepřetržitě od 13. století až do prvního desetiletí 21. století, kdy byla těžba soli ukončena z důvodu 
vysokých nákladů těžby soli. Tento solný důl patří k nejstarším solným dolům vůbec a je zapsán na Seznamu 
světového dědictví Unesco. Důl je hluboký 327 metrů, celková délka chodeb dosahuje 300 km, turisté si zde 
mohou prohlédnou 3,5 km dlouhou trasu. Během prohlídky jsme zdolali asi 800 schodů směrem dolů, prošli 
stovkami metrů chodeb, které propojují jednotlivé komory a šachty. Viděli jsme spoustu nádherných soch, 
vytesaných ze soli. Největším skvostem je Kaple sv. Kingy, kde se pravidelně slouží mše svaté, konají se zde 
koncerty. V kapli je vytesáno několik reliéfu s biblickou tématikou, je zde několik 6 m vysokých solných lustrů, 
socha papeže sv. Jana Pavla II. To vše je vytvořeno ze soli. Na povrch dolu jsme se dostali výtahem. Prohlídka 
Solného dolu se nám všem velmi líbila, jistě velký podíl na tomto zážitku měla skvělá paní průvodkyně, jejíž 
výklad byl velmi poutavý a zajímavý. 

Všichni unaveni jsme nasedli do autobusu a jeli směr Hněvošice. Všem se zájezd moc líbil, všichni byli velmi 
spokojeni. Touto cestou moc děkuji panu průvodci Mgr. Petru Lázničkovi za jeho průvodcovskou službu, 
za jeho úžasný výklad a vědomosti. Děkuji všem účastníkům zájezdu, že se tohoto zájezdu zúčastnili. 

MUDr. Gabriela Kalvarová

MUDr. Gabriela Kalvarová
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POZVÁNKA NA KONCERT

V neděli 25. 11. 2018 v 15.00 se v našem kostele Kris-
ta Dobrého Pastýře uskuteční koncert pop gospelo-
vé skupiny GOOD WORK (dřívější PAPRSKY). Všichni 
jste na koncert této skupiny moc zváni.

Několik málo informací o skupině Good Work. Je to 
inspirativní pop gospelová skupina, je 22 let na scé-
ně, má 700 odehraných koncertů. Pro koncerty této 
skupiny je charakteristické multižánrové pojetí hud-
by a její propojení se současným popem. Klasickou 

kapelu doplňuje smyčcová sekce, sólové zpěváky 
podporuje vokální sbor. Skupinu GOOD WORK zalo-
žil v r. 1996 její současný vedoucí Jiří Jakubík. Členové 
skupiny pocházejí z celé Moravy a Slezska. Repertoár 
skupiny je důkazem umění o propojování hudebních 
stylů. Koncerty v podání této skupiny jsou strhujícím 
zážitkem a doslova i pastvou pro oči. GOOD WORK 
dokáže do rytmu rozhýbat nejen mladé posluchače, 
ale i ty starší, kteří si rádi zavzpomínají na svá mladá 
léta. 
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Milí rodiče a přátelé školy,

dovolte mi, abych vás nejprve v krátkosti seznámil s výsledky vzdělávání na konci školního roku 2017/18:

Celkové hodnocení a klasifi kace žáků:

Třída Ročník Počet žáků Prospělo 
s vyznamenáním Prospělo Neprospělo

I. 1. 6 6 0 0
II. 2. 12 12 0 0
II. 3. 9 8 1 0
III. 4. 9 5 4 0
III. 5. 10 6 4 0

I. stupeň celkem 46 37 9 0

Výchovná opatření školy a klasifi kace chování:

Stupeň chování Počet Procento
1 46 100

Na konci školního roku bylo uděleno 20 pochval ředitele školy a 26 pochval třídního učitele, především 
za vzorné plnění školních povinností a za reprezentaci školy v soutěžích nebo za vystoupení na školních 
besídkách.

Absence:
Celkový počet omluvených hodin – 1. pololetí – 810 hodin, průměr 17,60 hodin na jednoho žáka, 
2. pololetí – 1801 hodin, průměr 39,15 hodin na jednoho žáka.
Celkový počet neomluvených hodin - 0 hodin.

V tomto školním roce 2018/19 se bude v základní škole vzdělávat 34 žáků.

Třída Ročník Počet žáků
I. 1. 3
II. 2. 5
I. 3.  10
I. 4.  7
II. 5.  9

I. stupeň celkem 34

Vzhledem ke skutečnosti, že v tomto školním roce došlo k poklesu počtu žáků ve škole, jsme nuceni spojit 
žáky do dvou tříd – 2. a 5. ročníku (p. uč. Ohnheiserová) a 1., 3. a 4. ročníku (p. uč. Havlíčková). Věříme, že 
toto opatření je jen dočasné a že dojde k obnovení stavu z předešlého období. 

V tomto školním roce také začínáme vyučovat podle přepracovaného školního vzdělávacího programu. 
Došlo především k úpravám dotace vyučovacích hodin. Posílena byla výuka anglického jazyka, neboť jsme 
si vědomi důležitosti jazykového vzdělávání. Žáci se budou tento jazyk učit od 1. do 5. ročníku. Rovněž 
byly k výuce anglického jazyka pořízeny pro celou školu nové učebnice s podporou pro interaktivní tabuli. 

Od září jsme také změnili dodavatele stravy pro ZŠ a MŠ. Svačiny a obědy budou nově připravovány 
v Zařízení školního stravování Opava, Šrámkova 4. Dovoz jídel bude po dohodě zajišťovat Obec Služovice. 
Věříme, že bude našim dětem chutnat a rodiče budou potěšeni snížením ceny za jídlo. 

5 ZŠ A MŠ HNĚVOŠICE
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Letní prázdniny utekly jako voda a máme tady nový školní rok 2018/2019.

Na tento školní rok mateřská škola přijala 38 dětí. Došlo ke změnám v personálním složení pedagogických 
pracovníků – paní vedoucí učitelka Vladimíra Chudobová odešla do důchodu a na její místo nastoupila 
Bc. Petra Václavíková ( učitelka ve třídě starších dětí „zajíčků“ , odpoledne je u dětí paní učitelka Bc. Gabrie-
la Heimová ). Ve třídě mladších dětí „myšiček“ jsou nové paní učitelky - Hana Bartošová a Monika Jašková. 
Ve třídě mají i chůvu k nejmladším dětem.

Na podzim nás čeká spousta zajímavých činností a událostí. Do školky jsou pozvána různá divadélka, s ro-
diči proběhne „dýňování“, budeme uspávat broučky a zvířátka na zimu.

A k tomu si budeme hrát, cvičit, tvořit, zpívat, prožitkově se něčemu novému učit. A na to všechno se 
těšíme :-)
 Bc. Petra Václavíková

Také v tomto školním roce nabídneme žákům vzdě-
lávání v zájmových kroužcích. Budeme se snažit 
o rozšíření jejich nabídky a zachování kvality výuky.

Rovněž byly celkově upraveny internetové stránky 
školy (www.zshnevosice.cz).  Budeme se snažit je-
jich prostřednictvím informovat veřejnost o všech 
aktuálních událostech, o akcích školy, které již pro-

běhly a zaměříme se na prezentaci důležitých sku-
tečností k programu, který nás ve škole teprve čeká. 

Závěrem bych chtěl popřát žákům úspěšný školní 
rok a mnoho radosti ze vzdělávání. Rodičům bych 
chtěl poděkovat za přízeň a podporu škole. Všem 
občanům naší obce přeji příjemné podzimní dny.

Mgr. Radek Mazgaj, ředitel školy

KULTURNÍ KOMISE OBCE HNĚVOŠICE 
VÁS ZVE

V PÁTEK 19.10.2018 V 19.00 

DO SLEZSKÉHO DIVADLA 
V OPAVĚ NA DIVADELNÍ 

PŘEDSTAVENÍ

KYTICE
KARLA JAROMÍRA 

ERBENA.
CENA VSTUPENKY JE 175 -KČ, 

VSTUPENKU SI MŮŽETE ZAKOUPIT 

V KANCELÁŘI OÚ OD 4. 9. 2018.

DOPRAVA NA PŘEDSTAVENÍ A ZPĚT 

BUDE ZAJIŠTĚNA.

 
KULTURNÍ KOMISE OBCE HNĚVOŠICE  

POŘÁDÁ 

5.října 2018 od 20°°hod 
V OBECNÍM SÁLE 

 
 
 

K  DOBRÉ ZÁBAVĚ HRAJE  

CIMBÁLOVKA RADEGAST 
 
 
 
   

BUDE PŘIPRAVENO K OCHUTNÁNÍ NĚKOLIK DRUHŮ 
SUDOVÝCH VÍN, 

 ALKO, NEALKO, 
  

VSTUPNÉ 100,-Kč  
 

JE PŘIPRAVENO  
LOSOVÁNÍ O CENY 

 
 

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK  
 p. GABRIELA KALVAROVÁ, ZA HUMNY 191,  HNĚVOŠICE  

tel. 774176485 od 23.9.2018  po 16°°hod 
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6 ZÁJMOVÉ SPOLKY

Bajkers MF Hněvošice z.s.

Bajkers den

Dne 26. 7. 2018 se uskutečnil první „Bajkers den“, zaměřený na bezpečnost chování cyklistů na silnici, kte-
rého se zúčastnilo 35 dětí. Pro děti i pro nás to byl den plný zábavy a užitečných zážitků. Ráno jsme se sešli 
na hřišti v Hněvošicích a odtud pak vyrazili autobusem na Dopravní hřiště do Malých Hoštic. Tam na nás už 
čekala Policie ČR a Městská policie Opava v zastoupení dvou příjemných policistek, které dětem zopako-
valy základy dopravních předpisů se zaměřením na cyklistiku. Poté následovala samotná praxe, tedy jízda 
na dopravním hřišti, které je opravdu výborně sestavena, takže jsme si mohli vyzkoušet opravdové situace 
na křižovatkách se semafory, na železničních přejezdech a u reálných dopravních značek. Také jsme si pro-
hlédli policejní auto, vyzkoušeli majáky a potěžkali neprůstřelné vesty. Po dopoledni na hřišti jsme se pře-

sunuli na oběd do Restaurace Familie v Kobeřicích, 
kde jsme se posilnili na následující program, a to 
na představení hasičského auta s hasiči z Hasičského 
záchranného sboru z Opavy. Hasiči nám mimo jiné 
předvedli vyprošťovací techniku, znehybňující nosít-
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ka, umožnili dětem nastoupit do hasičského auta 
a někteří se, na závěr, osvěžili před rozprašujícím 
větrákem. Celý den jsme ukončili kvízem o odměny 

a společnou hrou. Doufáme, že se dětem Bajkers 
den líbil a už teď se těšíme na další akci! 

Ohlédnutí za letními kiny 

O letních prázdninách se konal již pátý ročník Hně-
vošických letních kin. Během čtyř vydařených veče-
rů se letos promítala čistě česká tvorba a to Špun-
ti na vodě, Všechno nebo nic, Čertoviny a Tátova 
volha. Největší úspěch, co do počtu diváků, u Vás 
sklidil fi lm Tátova volha, na který se přišlo podívat 

kolem 150 lidí. Celkově letošní čtyři fi lmové veče-
ry navštívilo odhadem celkem 500 lidí, za což Vám 
všem návštěvníkům letních kin děkujeme a bude-
me se na Vás těšit příští léto při šestém ročníku, 
který se opět bude konat v prostranství za obecním 
úřadem.

Informace TJ Sokol Hněvošice

Pěkný den vážení spoluobčané a sportovní přízniv-
ci. Po delší době bychom vás chtěli seznámit s tím, 
co se v našem spolku událo během letošního roku 
2018.

Ve stručnosti lze říci, že jarní část sezóny 2017/2018 
se vůbec nepovedla po fotbalové stránce, ale 
po organizační stránce jsme všechny akce, které 
jsme v našem sportovním areálu pořádali, zvlád-
li výborně. Co se týká fotbalového dění, družstvo 
mužů se již v podzimní části sezóny trápilo a trápe-
ní pokračovalo i v jarní části. V zimní přestávce se 
mužstvo nepodařilo doplnit novými hráči. Trénin-
ková morálka také nebyla ideální, což se promítlo 
i do výsledků na hřišti. Mužstvo mužů se umístilo 
na posledním místě se sedmi body a hrozivým skóre 
27:94, když jen jeden zápas vyhráli, čtyři remizovali 
a dvacet jedna prohráli. Po dvou letech tak opustili 
okresní přebor. Pro novou sezónu 2018/2019 došlo 
v mužstvu mužů ke změnám, bylo nutné dát něja-
ký nový impuls. Tím impulsem by měla být změna 
na pozici trenéra, kde po nepovedené sezóně došlo 
k výměně - Davida Křempka nahradil Martin Müller. 
Vedoucím mužstva je Jan Harazim, který je ještě 
aktivním hráčem. Chceme tímto poděkovat Davi-
du Křempkovi za odvedenou práci v našem klubu. 
Věříme, že na náš klub nezanevře a opět se zapojí 
do fotbalového dění. Další změnou je přestup Pav-
la Ševiora do Kobeřic a odchod bratrů Cojgových, 
kteří doslova „utekli“ do Vřesiny. Pro novou sezónu 
jsme získali dva nové hráče a to Daniela Hartoše 
z Oldřišova a Radka Dunaje z Opavy. Věříme, že klu-
ci do mužstva zapadnou a budou pro nás posilami. 

Dorostenecké družstvo jsme pod hlavičkou Hně-
vošic neměli, ale kluci byli spojení s kluky ze Ště-
pánkovic, pod jejich názvem také hráli. Také tomu-
to mužstvu se nedařilo. I když byli spojení kluci ze 
dvou tradičních fotbalových vesnic, tak se mužstvo 
umístilo s deseti body na posledním místě se skóre 
29:82. Tři zápasy vyhráli, jeden remizovali a 12 pro-

hráli. Na tomto příkladu je vidět, jak 
přichází krize mládežnického fotbalu 
na vesnicích. A nejenom mládežnic-
kého. Začíná se to projevovat i v ka-
tegoriích mužů, kde dochází k neustálému úbyt-
ku vesnických družstev. Příkladem je to, že všichni 
dorostenci, kteří hráli za Štěpánkovice, v jarní části 
sezóny nastupovali také za muže. V nové sezóně 
2018/2019 dorostenecké mužstvo nemáme.

Třetím družstvem, které jsme měli přihlášené v sou-
těžích, bylo družstvo žáků – starší přípravka. Žákov-
ské družstvo se v desetičlenné skupině umístilo s 22 
body na 6 místě, vybojovali 22 bodů za sedm výher, 
jednu remízu a deset proher, se skórem 88:140. 
V minulém soutěžním ročníku se o družstvo žáků 
starali pánové Martin Müller, Michal Václavík a Ma-
rián Hanzlík. Pro novou sezónu 2018/2019 se ve-
dení družstva ujali Jiří Daněk a Stanislav Hartmann. 
Důvodem změny bylo to, že Martin Müller přešel 
k mužům a další dva pánové Michal Václavík a Ma-
rián Hanzlík u mužstva skončili, protože jejich syno-
vé již v této kategorii hrát nemohou a odešli hrát 
fotbal do Kobeřic resp. Hlučína. 

Zdálo se, že se sestavením tohoto žákovského druž-
stva bude problém, nebyli trenéři a také kluků, kteří 
mohou hrát v této kategorii U11, bylo také málo. 
Nakonec se družstva žáků ujal Jiří Daněk, kterému 
se podařilo přilákat nové mladé kluky. Momentál-
ně má družstvo na soupisce 12 kluků, ročníky 2008 
až 2012, kteří jsou velice snaživí a tréninků se po-
ctivě účastní. S trénováním mu pomáhá Stanislav 
Hartmann a na zápasy jezdí hodně rodičů, kteří klu-
ky podporují. Před novou sezónou se mužstvo žáků 
účastnilo silně obsazeného turnaje v polských Gor-
zycích. Protože turnaj byl organizován pro hráče 
ročníků 2007 a mladší, doplnili jsme mužstvo třemi 
kluky z Oldřišova. Naše mužstvo bylo složeno z klu-
ků ročníku 2008 až 2010 – mladší než polští kluci, 
ale vůbec se neztratili. V pětičlenné skupině skončili 
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třetí, čtvrtfi nále vyhráli na pokutové kopy a pak v utkání o třetí místo prohráli s týmem MKP ODRA Wod-
zisław Śląski 0:4. Kluci nezklamali a děkujeme jím tímto za reprezentaci našeho klubu i obce Hněvošice.

Tradičně poslední květnovou neděli, letos 27.5.2017, jsme pořádali ve spolupráci se spolkem BAJKERS 
MF HNĚVOŠICE, z.s. tradiční „Běžecký den v Hněvošicích“. Ráno se od 10 hodin běžel V. ročník desetikilo-
metrového silničního závodu „Hněvošická desítka“. Závod byl zařazen do Moravskoslezské běžecké ligy. 
Letošního ročníku se zúčastnilo 63 závodníků, což je méně než loni. Závodníci byli rozděleni do pěti kate-
gorií: muži do 39 let, muži 40 – 59 let, muži nad 60, ženy do 39 let a ženy nad 40 let. Navíc byli letos dvě 
speciální kategorie pro závodníky z Hněvošic. Absolutním vítězem se stal Robert Antczak z Polska z týmu 
Easy Run, který dosáhl času 37:43,5, na druhém místě se umístil Wittek David z týmu Sokol Opava s odstu-
pem 12,7s. Stupně vítězů uzavřel Poledník Michal z týmu Canicross Beskydy s časem 39:36,7. Nejrychlejší 
ženou byla na 10. místě Legerská Hana z týmu SSK Vítkovice s časem 44:11,2. Nejrychlejším závodníkem 
z Hněvošic byl na 17. místě Šteyer Aleš s časem 46:08,2. Jedinou závodnicí z Hněvošic byla Majvelderová 
Gabriela, která doběhla v čase 1:06:03,5. Kompletní výsledky si můžete prohlédnout na našich stránkách 
www.tjsokolhnevosice.cz v sekci „HNĚVOŠICKÉ BĚHY“.

Odpoledního populárního závodu okolím Hněvošic „Barevné hněvošické“ se zúčastnilo okolo 400 běžců. 
Zpestřením pro účastníky bylo vystoupení freestylového fotbalisty Víta Kanyzy.

Start „Hněvošické desítky“ společné foto – „Hněvošická barevná“

Další pořádanou akcí byl tradiční mezinárodní turnaj žáků kategorie U11 – starší přípravka v kopané. 
Letos se uskutečnil již IX. ročník. Turnaje se zúčastnilo 12 mužstev, deset mužstev z okolí a dvě mužstva 
z Polska, z Gorzyc a z Turzy. Mužstva opět soupeřila ve dvou skupinách, kde vítězové postoupili do semifi -
nále a mužstva na druhém a třetím místě postoupila do čtvrtfi nále. Ostatní mužstva hrála podle umístění 
ve skupinách zápasy o konečné umístění. Letos se našim klukům obhajoba vítězství nepovedla, když ve fi -
nále prohráli 2:3 s Rohovem. V souboji o třetí místo se utkali kluci ze Štěpánkovic a Gorzyc. Toto utkání 
rozhodly po remíze 1:1 pokutové kopy, ve kterých byly lepší Štěpánkovice. Nejlepším střelcem byl domácí 
Viktor Hanzlík. Nejlepším hráčem byl Martin Němčík z Rohova a nejlepším brankářem byl zvolen Tobias 
Hladký z Velkých Hoštic. Děkujeme trenérům, organizátorům a všem, kteří se podíleli na přípravě tohoto 
mezinárodního turnaje. 

Žáci U11 - turnaj v Hněvošicích Žáci U11i - turnaj v Gorzycích

700415_138400_Zpravodaj_3-2018-Hnevosice.indd   10700415_138400_Zpravodaj_3-2018-Hnevosice.indd   10 21.9.2018   7:40:5221.9.2018   7:40:52



11

Poslední tradiční prázdninovou akcí byl „turnaj složek“ v malé kopané, který se uskutečnil v sobotu 4.8.2018. 
Turnaje se letos účastnilo pět mužstev (Čibas panters, Pohoda team, Sokolíci, Roger team a Garage team). 
Turnaj se hrál systémem každý s každým, což znamenalo, že každé mužstvo odehrálo čtyři zápasy po 2x10 
minutách. Vítězství v turnaji vybojovalo družstvo „Čibas panters“ před „Roger team“, třetí místo obsadilo 
družstvo „Pohoda team“. Čtvrté místo obsadilo družstvo „Sokolíci“ a loňští obhájci titulu „Garage team“ 
skončili poslední. Doufám, že si všichni tento turnaj užili a v příštím roce si přijdou opět zahrát. 

Toto bylo ve zkratce, co se událo doposud v našem spolku v roce 2018. O dalších konkrétních akcích 
na hřišti, ať už to budou fotbalová utkání či jiné akce, vás budeme informovat prostřednictvím plakátů, 
obecního rozhlasu a také budou akce anoncovány na internetových stránkách www.tjsokolhnevosice.cz 
a na facebooku. 

Budeme rádi, když přijdete povzbudit naše hráče při mistrovských utkáních mužů i žáčků. 

Pomalu se blíží podzim a s tím i nová sezóna stolního tenisu. Pro novou sezónu plánujeme zakoupit nové 
stoly na stolní tenis. Stávající stoly byly zakoupeny v osmdesátých letech minulého století a jsou dosti opo-
třebované, resp. poškozené. I když se v minulosti několikrát opravovaly, tak hra na nich již není plynulá. 
Finanční prostředky na nákup těchto stolů plánujeme čerpat z dotace, kterou náš spolek obdržel z Minis-
terstva školství, mládeže a tělovýchovy pro rok 2018. Možná to pro vás bude motivace, zahrát si na nových 
stolech a přijdete si zasportovat. První hrací den bude ve středu 17.10.2018 od 17:00 hodin v tělocvičně 
na hřišti. Těšíme se na vás. 

Zpracovali: Bc. Lukáš Hartmann, Martin Heim, Ing. Stanislav Hartmann

Myslivecký spolek Zátiší Hněvošice

V sobotu 21. července proběhl v areálu myslivecké 
chaty v Hněvošicích „Myslivecký den“. Opět jsme si 
pro vás připravili několik set porcí zvěřinových po-
choutek a nabídli i další laskominy ke koupi. Počasí 
nám krásně vyšlo a účast díky vám všem byla velmi 
vysoká a za to vám upřímně děkuje celý náš mysli-
vecký spolek. Třešničkou na dortu pak byla jako již 
každoročně velice bohatá tombola, kde na vás če-
kaly zajímavé výhry. Všem výhercům rovněž upřím-
ně gratulujeme.

Letošní léto přineslo extrémně vysoké teploty bez 
srážek, což neblahým způsobem doléhá na celou 
přírodu, nás nevyjímaje. Lidé i zvířata se museli 
s těmito rozmary počasí vypořádat jak se jen dalo. 
Doufejme a věřme, že tento ráz počasí byl z dlou-
hodobého hlediska ojedinělý a v následujících le-
tech nebude tak devastující jako letos. V posledních 
týdnech sice spadlo trochu vody, avšak přiměřeně 
intenzívní déšť by pro posílení spodních vod musel 
být mnohem déletrvající.

Většina spoluobčanů jistě víte, že se náš spolek sna-
ží každoročně posilovat velmi nízké stavy drobné 
zvěře (zajíc, bažant). Letos jsme se chystali z jara 
vypustit na šedesát kusů bažantí zvěře, ale několik 
dnů před vypuštěním se nám do bažantí odchovny 
dostala kuna a všechny bažanty usmrtila. Když po-
minu nominální hodnotu a čas, který jsme do od-
chovy bažantů investovali, nemohu přehlédnout 

zásadní fakt a to ten, že jsme v pokusu o záchranu 
a rozšíření jednoho druhu zvěře přišli o jeden rok. 
Proto jsme letos odchovnu rekonstruovali obno-
vou pletiva po celém obvodu a částečnou výměnou 
pletiva na střeše a minimalizovali jsme tak riziko 
vniknutí predátora. Rovněž budou i letos instalová-
ny sklopné truhlice na odchyt drobných predátorů, 
které budou téměř každodenně kontrolovány. Zde 
bych chtěl ještě zmínit, že jedno takové zařízení, 
které nestojí pár korun, nám bylo zcizeno a proto 
letos zvažujeme průmyslový monitoring tohoto 
„našeho“ majetku.

V měsíci srpnu jsme již v rámci přikrmování bažantí 
zvěře rozváželi pod zásypy obilné plevy, aby tato 
měla po vymlácení veškerých obilnin kde hrabat. 
Postupně budeme zaplňovat samokrmící zařízení, 
které byly přes léto průběžně opravované. Veške-
rou svou činnost v souvislosti s péči o zvěř budeme 
v následujícím období směřovat na přípravu před 
nadcházející zimou. Doufejme, že přinese vše co je 
pro nás i přírodu vyváženě prospěšné. 

Přejeme vám příjemný podzim.

„Myslivosti Zdar“

Marek Václavík
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NĚKTERÉ UDÁLOSTI NÁM ZDOKUMENTOVAL 
KAMERAMAN Z HLUČÍNSKA 
A JEHO PŘÍSPĚVKY MŮŽETE VIDĚT NA
WWW.HLUCINSKO.TV

3
ŘÍJEN 
2018

BLAHOPŘEJEME JUBILANTŮM K JEJICH VÝROČÍ 
– p. Hedvika Daňková, p. Anna Kremserová

Zveme všechny seniory na tradiční 

Setkání seniorů,

které se uskuteční 20. 11. 2018 v Obecním sále v Hněvošicích. 
V programu vystoupí dechová hudba ROZMARÝNKA.
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